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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Tiberiu Moș, Ana Naom, 
Isabela Ujoc și Călin Baba, în numele comunităţii Parohiei Greco-Catolice 
„Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor 
celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

Sărbătoare
Nașterea Sfântului Ioan Botezătorul

miercuri, 24 iunie 2020; ora 11.00 Sfânta Liturghie

RUGĂCIUNE

Credinţa Ta, Doamne, mă face să înţeleg că nimic nu mă poate apropia 
mai mult de Tine, decât lucrarea, voinţa şi iubirea Ta. O, Dumnezeul meu, 
mi-ai arătat unde mă poate duce credinţa cea adevărată şi ce înseamnă ea. 
Ştiu şi recunosc că numai prin trăirea credinţei mă pot mântui. De aceea 
vin acum la Tine Domnul meu, cerând lumina Spiritului Sfânt, pentru ca 
aceasta să înfl ăcăreze credinţa, care să fi e legată de faptele pe care Tu le 
aştepţi de la mine. Dacă puterea Ta a făcut să ţâşnească din stâncă apa în 
pustiu, în faţa profetului Moise, atunci eu vreau ca şi credinţa din mine, să 
facă să izvorească faptele virtuţilor, de pe urma cărora Tu doreşti să culegi 
roade vrednice de a Te lăuda pe Tine. 

Însufl eţeşte-mă de viaţa Ta cea adevărată, prin care să trăiesc credinţa 
neclintită, indiferent de încercările vieţii pământeşti, chiar dacă în ea 
lovesc valurile durerilor ori ale tentaţiilor. Iar dacă duşmanul mântuirii 
mele vrea să distrugă poarta speranţei şi a încrederii în Tine, ajută-mă să 
fi u un exemplu viu în a-mi construi locuinţa eternităţii pe Stânca credinţei 
care dăinuie de-a pururi. Amin.



Țara celor mici și neînsemnați
Iată faimoasa Galilee a neamurilor, acolo unde după Înviere Isus îşi aş-

teaptă apostolii! Galileea în care totul începe prin chemarea primilor ucenici, 
aşa cum vedem în evanghelia de astăzi, Galileea în care totul se împlineşte prin 
întâlnirea ucenicilor cu Maestrul înviat şi de unde porneşte misiunea apostolilor 
înspre toate neamurile.  

De aici Isus îşi alege astăzi primii apostoli, din această regiune dispreţu-
ită de către clasa înaltă din Israel. O parte de lume în care lumini şi umbre, cre-
dinţă şi păgânism se împletesc într-atât de mult încât reacţia arhiereilor în faţa 
lui Nicodim, atunci când acesta încearcă să îi ia apărarea lui Isus, este imediată: 
“Cercetează şi vezi că nu s-a ridicat prooroc din Galileea”.

Teritoriu al triburilor lui Zabulon şi Neftali, Galileea a fost tot timpul 
considerată ţara celor mici şi mai puţin importanţi. Şi poate tocmai de aceea a 
existat aici şi o sensibilitate aparte înspre îndurarea lui Dumnezeu. Doar cei ce 
se ştiu mici şi neînsemnaţi simt că au cu adevărat nevoie de ajutor şi îşi deschid 
vieţile atunci când Providenţa îşi face simţită prezenţa. Aşa este de pildă Ghe-
deon, cel pe care Vechiul Testament ni-l prezintă ca fi ind în Galileea cel mai 
mic reprezentant al familiei sale, aparţinând celui mai sărac neam din seminţia 
lui Manase. Dacă veţi avea curiozitatea să recitiţi capitolul 6 din Cartea Jude-
cătorilor, veţi vedea că tocmai pe el îl alege Domnul pentru a-şi arăta mărirea şi 
puterea, ajutându-l să învingă duşmani incomparabil mai mulţi şi mai puternici.

Cei patru ucenici din evanghelia de astăzi sunt simpli pescari. Sunt primii din 
doisprezece pe care Fiul lui Dumnezeu îi alege pentru a învinge lumea întreagă şi 
pe prinţul ei. Pare o adevărată misiune imposibilă, aceea a ucenicilor. Sunt ca nişte 
oi în mijlocul lupilor. Ce şanse au? Uman vorbind e simplu: niciuna. Doisprezece 
oameni în faţa unei lumi întregi, fără conturi în bancă, fără limbi străine, fără cur-
suri de perfecţionare. Domnul însă are un mic secret: un dar pe care îl încredinţează 
apostolilor. Un dar umil, aproape nevăzut şi neperceput de lume, un sufl u de viaţă 
nouă: Spiritul Sfânt. Isus se întoarce din deşert, unde a avut o primă victorie asupra 
celui rău. Pe ucenici îi investeşte cu aceeaşi putere. De aceea Mântuitorul le spune: 
“veniţi şi vă voi face pescari de oameni”. Vă voi face! E o misiune pe care o primim, 
nu în virtutea calităţilor noastre, ci a iubirii şi a îndurării lui Dumnezeu. De aici 
derivă şi speranţa neclintită din inima creştinului: chiar atunci când ne vedem slabi, 
neputincioşi şi nepregătiţi, încrederea noastră este în Domnul.

Spiritul Sfânt este Cel ce se coboară peste ucenici în Sărbătoarea Rusaliilor şi 
îi face oameni noi, adevăraţi fi i ai lui Dumnezeu. În faţa lor această Vale a lacrimilor 
îşi pierde vigoarea. Veninul ei nu-i mai atinge iar moartea ei nu-i mai omoară. La fel 
ca Ghedeon altădată, aprind făclii pe unde trec, alungând astfel întunericul. Armele 
şi puterea lor sunt iubirea şi îndurarea Domnului. Ele ne însoţesc şi pe noi pururi pe 
cărările acestei lumi, chiar dacă suntem slabi şi neînsemnaţi.

PS Claudiu, Episcopul Curiei


